
Protokół nr LXV 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

z dnia 13 października 2022  

   Obrady rozpoczęto 13 października 2022 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:37 tego 

samego dnia. Obradom przewodniczył Grzegorz Michalski W posiedzeniu wzięło udział 12 

członków. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Witam Pana Burmistrza Sławomira Chmielewskiego. 

Witam Kierownika Biura Rady. Witam wszystkich radnych, którzy przybyli na dzisiejszą 

sesję nadzwyczajną. Witam również wszystkich mieszkańców, sołtysów, przewodniczących 

komitetów osiedlowych, którzy nas oglądają, pracowników Urzędu Gminy i wszystkie inne 

osoby, które są z nami łącznie przez Internet na wizji. Szanowni Państwo, otwieram LXV 

sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy, sesja nadzwyczajna. Bardzo proszę radnych o 

potwierdzenie kworum obecności na dzisiejszej sesji. Przed powołaniem sekretarza obrad 

odczytam wniosek Pana Burmistrza w sprawie zwołania sesji 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Na sekretarza obrad chciałbym zgłosić radnego 

Adama Jagielińskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnego Adama Jagielińskiego za jego 

zgodą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Halina Budzik, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2022-2027. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2022-2027..  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Halina Budzik, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Proszę Państwa, kilka słów na temat tej uchwały. 

7 miesięcy temu dostaliśmy środki na Fundusz Wsparcia dla Ukrainy. W jakim paragrafie to 

zapisać? No podali jakiś paragraf. Po 7 miesiącach teraz wojewoda się obudził, że to jest zły 

paragraf. W związku z tym dzisiaj punkt czwarty to co widzicie to jest przerzucanie środków 

z jednego paragrafu na drugi. Nic się generalnie nie zmienia, tylko przerzucamy w papierach. 

Tak funkcjonuje Państwo. Przekazuje pieniądze, nawet nie wiedzą gdzie, na co, jak, po co? 

A problemy my musimy rozwiązywać sami. Na samym początku zakup wozu do pobierania 

 i transportu wody pitnej. Zakładając najgorszą sytuację, której nie będę Państwu wymieniał, 

ale zakładając najgorszy wariant uważam, że taki samochód powinien być. Znaczy taka 

beczka 4000 litrów. Gdyby cokolwiek zaczęło się dziać to specjalnie przeznaczony do 

dostarczania wody taki 1 bus jest potrzebny. Oczywiście zawsze można powiedzieć trzeba 

kupić 3, a może i tyle ile jest miejscowości. No kupujemy jeden, żeby na wszelki wypadek 

być zabezpieczonym, jeżeli będą problemy z dostarczaniem wody, bo takiego specjalnego 

samochodu nie mamy. Myślę, że nie trzeba będzie go wykorzystać, ale na wszelki wypadek, 

żeby był. Droga na Wodzicznej LO8. Dokładamy 383000. Najniższa oferta po negocjacjach 

niestety dużo nie zeszła. To znaczy firma opuściła jedna 120000 i przebiła tą, która dała 

niższą wartość w pierwszym przetargu. Suma summarum jedna firma w stosunku do drugiej, 

ta co opuściła 120000 wygrała z tą co poprzednio dała niższą o 8000. No i tak to wygląda, no, 

ale sumarycznie dużo nie utargowaliśmy. Te 383000 jest prośba o dołożenie. Gmina nic nie 

dokłada do szkoły w Kozietułach. No to proszę Państwa na poprzedniej sesji dokładaliśmy. 

Macie zapisane. Niepubliczna Szkoła Podstawowa 4 300 i 16 300. To jest razem, no 20 000. 

No podobno, że nic nie dokładamy. Dokładamy z własnych środków. To jest kolejny 

przykład. Specjalnie to mówię, żebyście Państwo wiedzieli. Na to nie ma subwencji, bo 

dotyczy to tego roku budżetowego. Dopiero będzie to uwzględnione w subwencji  

w przyszłym roku, czyli 20000 kolejne. Poprzednio też było kilkadziesiąt tysięcy. 

Przebudowa pomostu rekreacyjnego nad zalewem. Mamy dotację w wysokości około 50000, 

dokładnie 49631. Najniższa to jest około 26% inwestycji. Najniższa oferta jest około 190000 

miejscowego przedsiębiorcy. No i jest prośba o rozważenie, żeby ten remont po prostu 

wykonać. Jeżeli nie, no to zwracamy tą dotację, bo pozostałe to już powiedziałem. Tam 

przerzucamy §1 z jednej strony na drugą. Państwo funkcjonuje jak się patrzy. Węgiel 

będziemy sprzedawać. Nie wiem jaki. Z Afganistanu może.  

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Ciekawy jest też Fundusz Węglowy, tak. To jest 

Fundusz Przeciwdziałania COVID i stamtąd są pieniądze na dodatek węglowy. Nie wiem czy 



Państwo zwróciliście w ogóle na to uwagę, tak? Jesteśmy dalej Szanowni Państwo w punkcie 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. Etap dyskusji. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski :  Wyjaśnię od razu Droga powiatowa jak się jedzie 

 z Rawskiej drogi. Dawny skup koło, no dawny skup przy ulicy Wolskiej. Nie wiem czy 

pamiętacie na zakręcie i z Rawskiej drogi woda leci. Na zakręcie się wykłada, wpada  

w kratkę. Ta kratka kiedyś była zamontowana. W tej chwili mieszkanie jest obok skupu, 

który kupił po lewej stronie. Mówi, że przelewa mu się przez krawężnik. W związku z tym 

była komisja z powiatu i nasza. I w związku z tym, że powiat nie ma pieniędzy my też nie 

mamy. To się składamy po 9000 i wykonamy to odwodnienie, żeby nie zalewało 

mieszkańcowi podwórka. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Halina Budzik, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Halina Budzik, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzeniu Młodzieżowej Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzeniu Młodzieżowej Rady Gminy. 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Halina Budzik, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

7. Podjęcie uchwały przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami zamieszkałymi w sołectwie 

Górki-Izabelin gmina Mogielnica w związku ze zmianą granic miasta. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

   Radny Sławomir Baran: Jestem po rozmowach z mieszkańcami o nas z Izabelina 

i nikt nie wyraża zgody, żeby przesunąć granice. Nikt. Nikt nie będzie przychodził na żadne 

konsultacje i nie mają ludzie czasu na to. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: - Proszę Państwa. To, że akurat ktoś się wypowiedział to 

nie oznacza, że taka jest sytuacja, bo jak powiedział radny, nie mają czasu. No to zanim 

uruchomimy procedurę ankiety może znajdą czas, także ja mam prośbę o przegłosowanie. 

A jaki będzie wynik to mieszkańcy niech zdecydują. No, bo ze wszystkimi 550 mieszkańcami 

chyba radny nie rozmawiał? 

 

Radny Sławomir Baran: Radny Sławomir Baran: Panie Burmistrzu. Z większością na pewno. 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: No dobrze. Ja proponuję spróbować. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami zamieszkałymi 

 w sołectwie Górki-Izabelin gmina Mogielnica w związku ze zmianą granic miasta. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Irena Bogdan, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak 

PRZECIW (3) 

Sławomir Baran, Grzegorz Michalski, Bogdan Sawicki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Nejman 

NIEOBECNI (3) 

Halina Budzik, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 



8. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

   Radny Edward Kieszek : Ja w sprawie tych dróg, które mieliśmy przegłosować do 

realizacji, które mają być. I zawsze na początku jak ja pamiętam w pierwszej kadencji  

i obecnej Pan Burmistrz przedstawiał drogi do realizacji na terenie gminy, które mamy 

zrealizować jak będą środki. Pierwszym argumentem jakim był jest nadal w większości 

przypadków jako sposób rekrutacji kolejności zadań była ilość i mieszkańców 

zamieszkujących na danym terenie ilość budynków. Dziwi mnie się dlaczego w tej chwili jest 

jakaś zmiana, no. Bo obserwując niektóre odcinki to tam bardzo mała, znikoma ilość albo 

 w ogóle nie ma mieszkańców. Dlaczego nie trzymamy się tej zasady? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Ale jednocześnie mówiłem jedną rzecz, że proszę 

Państwa. Proszę zgłosić na początku kadencji drogi jakie chcecie zrealizować. Była taka 

rozmowa? Panie Kieszek? No była. Więc Państwo zgłaszacie. Zgłaszał drogę Wiesław 

Małek. Nie wiem czy będzie szerokość, bo starostwo w tej chwili, no można w cudzysłowie 

powiedzieć usztywniło się, jeżeli chodzi o wydawanie zezwoleń na budowę drogi w nowych 

pasach drogowych, czyli w drogi gruntowe. Starostwo wymaga mało tego, że przyłączenia 

gruntów, żeby gmina była właścicielem. To jeszcze przeklasyfikowania gruntów jako grunty 

pod drogę. Nie może to być grunt rolny. W związku z tym zgłosił Pan Małek, zgłosił Pan 

Baran. Pan Baran zgłosił aleję prostopadłą do drogi wojewódzkiej. Została wytyczona 

 i wyszło ile Panie Sławku? No ja pamiętam 3 m, czyli się nie mieściła droga. Żeby zrobić 

drogę w tej chwili minimalna szerokość pasa drogowego musi być 4,5 metra. 3 m asfalt, po 

75 cm pobocze. Węższa droga nie może być zrealizowane. W związku z tym, że innych 

wniosków nie było. Aha, przepraszam. Jeszcze Pan Włodzimierz Wasiak zgłaszał te odcinki. 

Te, które są zaznaczone. Więc oprócz drogi, którą żeście wyrazili zgodę do przebudowy 

Kaplin-Borowe która jest realizowana, była druga duża zlecona, czyli Jastrzębia-Stara 

Otalążka, tak? Więc na tą drugą mamy złożony, znaczy mamy opracowaną dokumentację. 

Czekamy na pozwolenie na budowę. W środku tej drogi jak się przejeżdża przez las są grunty 

Skarbu Państwa i w związku z tym ta droga będzie miała od strony Otalążki przejazd przez 

most do gruntów Skarbu Państwa, czyli tak jak las rośnie no mówiąc najprościej. Potem, czyli 

zostanie istniejący naturalny grunt, a następnie za lasem aż do ostatniego gospodarstwa po 

lewej stronie przecinając skrzyżowanie drogi Kaplin-Borowe. I kończy się ta droga. Cena, 

wartość wyceny tutaj z tego co zajrzałem przed chwilą do kosztorysu to jest około 3 mln 300. 

Więc pytanie jest takie, no droga będzie przedzielona. Nie wiadomo czy te 3 mln 300 

wygospodarujemy, bo to zależy od tego jaki będzie budżet. Budżet w tej chwili jest 

nieprzewidywalny, bo nie wiadomo jaka będzie cena energii. Cena energii zmienia wszystko 

w budżecie. Co zrobi rząd? Nie wiem. Może się w nocy obudzą rano i powiedzą 20 groszy, 

 a może 5 groszy, a może powiedzą 5 zł tak jak jeden z rolników dostał 5 zł za 

kilowatogodzinę. Więc proszę Państwa, ja też nie wiem jaki będzie budżet. Dlatego z tych 

dróg, które są proponuję krótkie odcinki. Takie, które nie będą generalnie przekraczały 500 

m, bo przy obecnych cenach 500 m to jest około pół miliona koszt realizacji. Fundusz 

Ochrony Gruntów Rolnych, on się inaczej trochę nazywa, ale stara nazwa Fundusz Ochrony 

Gruntów Rolnych. Z Urzędu Marszałkowskiego dostajemy na poziomie 200-250000. Nie 

zajrzałam, ale chyba na drogę Ślepowola-Tomczyce, bo ona jest zrealizowana z tych 

środków. W tym roku było chyba 200, 260 albo 250000. Więc droga kosztuje chyba z 800. 

No to Państwo obserwujecie. Ja wszystkich liczb nie pamiętam. No też było to na poziomie 

około 30% dotacji. Więc nie wybieramy długiego odcinka, tylko takie. Jeżeli Państwo na mój 

wniosek 4 lata temu, 3 lata temu złożony, nie zgłosiliście drogi, w której mógłbym ustalić 

szerokość pasa drogi do realizacji to propozycja została złożona tak jak tutaj na mapie. 

Pozostałe odcinki, które gdzieś tam były zgłaszane, ja kiedyś przedstawiłem całą listę. 



 W torbie ją tutaj mam. Mogę Państwu wyciągnąć. Zostało zrobione rozpoznanie i te drogi nie 

miały szerokości odpowiedniej, żeby zrealizować te drogi. No to w tej chwili, no składam 

drogę, drogi, z którymi będzie najmniej kłopotów. Najmniej kłopotów będzie z drogą 

 w Świdnie. Z jakiego powodu? Ma szerokość taka jaka jest. Ile tam jest gospodarstw? Pan 

Małek określi lepiej, żebym ja się nie pomylił. 

Bo powiedzą, że powiedziałem dwie, dwa domy [niesłyszalne], pas drogi został wskazany. 

No to proszę Państwa, co jeszcze może burmistrz zrobić? Przestawić dom jakiś albo dołożyć 

może gdzieś domy? Panie Kieszek. To ma Pan jakąś propozycję? 

 

Radny Edward Kieszek : Ja oczywiście. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : No to powinien Pan zgłosić ją 4 lata temu. Powinien 

Pan zgłosić to 3 lata temu, kiedy sprawdzałem szerokości tych dróg i Państwu prezentowałem 

i wiedzieć. A teraz, no to ja przedłożyłem to co jest na bieżąco. A na bieżąco są te odcinki, 

które Państwu pokazałem. 

 

   Radny Edward Kieszek : Panie Burmistrzu, ale nie rozumiemy się. Sam sobie Pan 

zaprzecza, bo najpierw Pan informuje radę, że będziemy realizować zadania według pewnego 

schematu. A teraz odwracamy troszeczkę kotka ogonem moim zdaniem. Budujmy tamte drogi 

jak ustaliliśmy, gdzie jest ilość mieszkańców właściwa. Wydaje mi się, że drogę od Otalążki 

można zacząć budować od Jastrzębi. Tamta droga przez Jastrzębie Starą w stronę do Dworu 

jest w bardzo fatalnym stanie. Dobrze o tym Pan wie. Tam są doły wertepy. Mimo, że ona jest 

uzupełniana tłuczniem, ona jest ciągle tam rozpieprzana. A tam jest dosyć gęsta ilość 

mieszkańców. Tak samo droga w drugą stronę na Jastrzębi. Jest na pewno dużo więcej 

mieszkańców. Ona jest w lepszym stanie niż ta powiedzmy jadąc w stronę Borowego, 

ta po lewej stronie jest w dużo lepszym stanie niż ta po prawej stronie. Trzymajmy się jakiejś 

zasady, a nie róbmy to wyrywkowo. No wtedy ludzie to zrozumieją. Sołtysi, oni nawet już 

teraz nie zgłaszają rozmawiając z sołtysami. Oni nie są zainteresowani zgłaszaniem jakichś 

dróg, bo oni, im się to już znudziło. Ja rozumiem, że oni są niecierpliwi, chcieliby jak 

najszybciej wszystko zrobić. Wiadomo, że są do tego, muszą być odpowiednie środki, ale 

przyjmijmy jakąś zasadę, że było to dla wszystkich jasne. Dziękuję. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: No to teraz ja Panu odpowiem, że Pan też nie rozumie. 

Nie rozumie Pan, że droga ta jest podzielona na dwa odcinki. Tamten odcinek, o którym Pan 

mówi, gdzie jest rzeczywiście dużo dołków jak na drodze tłuczniowej, ma długość około 

ponad 2 km. No odkąd? Od (...) Nie od skrzyżowania, tylko projekt jest od ostatniej, jest 

mapa tutaj, żeby pokazać? A ta z tymi wiatrakami co była? A, nie obejmuje całej gminy. 

To ja pokażę Panu na mapie. Ale no nie wie Pan, bo Pan mówi znowu nie na temat. 

A Pan mówi, że ja mówię nie na temat. Gdzie jest ta mapa? Przepraszam. Jest. No to widać 

będzie odległości. Może nie będzie dokładnie widać wszystkiego, ale będzie widać 

odległości. Dobra. Panie Kieszek. Ta droga, gdzie jest robiony ten projekt to jest odtąd przez 

rzekę Mogielankę koło stawu przez Las Państwowy, który tu jest na długości i tu będzie 

przerwa. Odtąd. Potem jest ciągły odcinek dotąd, do ostatniego gospodarstwa tutaj. Nie 

pamiętam jak się ta osoba nazywa. Przez to skrzyżowanie i to jest cała dokumentacja, 

dlatego nie chcę tego wybierać, bo to jest ponad 2 km. Jeżeli 3 000 000, no to powiedzmy to 

jest około 3 km. Tylko ten krótszy odcinek, bo Fundusz Ochrony Gruntów da nam około 

250 000. Dlatego kierowałem się, żeby był krótki odcinek i to jest ten element. Tu jest więcej 

budynków, ale mówię. Tą pozostałą część szykujemy na, pod jakiś wniosek. Tak jak droga od 

Kaplina do Borowego o dotąd jest teraz realizowana ze środków z budżetu Państwa z pomocą 

naszych. No to nie ma sensu ten odcinek było zgłaszać do Funduszu Ochrony Gruntów 



Rolnych, bo byśmy dostali 250 000. Nie ma sensu tu składać Pani Kieszek dotąd, bo tu będzie 

przerwa. Tu jest bruk, bo to jest odcinek około 2 km, jeśli nie więcej. Więc dlatego ten krótki 

odcinek wskazałem. W związku z tym żadnej zasady dotyczącej budynków nie złamałem. 

A to, jeżeli jest duża liczba budynków, to proszę zgłosić. Pokażemy szerokość drogi tak jak 

Pan Baran zgłosił, poszedł geodeta. Pokazane zostały granice. Pan Wiesiek Małek zgłosił. 

Czy Pan Baran i Pan Wiesław Małek to się umawiali ze mną w gabinecie na tą drogę? 

To było zgłoszone na sesji. Chcesz? Zgłoś Pan, ale nie budź się Pan w tym momencie, 

kiedy jest głosowanie, którą drogę ewentualnie złożyć do wniosku. Ma Pan możliwości to 

zrobić. Dzisiaj na sesji sprawdzę jak będą oczywiście środki w budżecie, wezmę geodetę, 

zapłacę i okej. 

 

   Radny Edward Kieszek: Na początku Pan nie powiedział naszej rozmowy, że droga ta jest 

podzielona na pewne w całości przygotowanie. Było powiedziane, że jest przygotowany, jest 

droga tylko podzielona, będzie na dwa etapy. Ale nikt nie mówił, że już dokumentacja jest 

gotowa. Czy ktoś wcześniej usłyszał, że dokumentacja jest zrobiona na drugi odcinek? Pytam 

się radnych. Ale zaraz, zaraz. Ja się pytam, czy ktoś słyszał? Nikt nie słyszał! Bo ja nie 

słyszałem, że drogi drugi odcinek Jastrzębiec jest przygotowany w całości i ta pierwsza część 

i druga. A Pan Burmistrz się tu na mnie wyżywa, bo Pan Kieszek, bo Pan Kieszek. Trzeba na 

spokojnie wytłumaczyć, a dopiero tłumaczyć, a nie tu się Pan na mnie wyżywa i drze się. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Nie widzę, żeby tutaj ktoś na kogoś się darł 

 i wyżywał. Proszę tylko zwrócić uwagę na swoją formę wypowiedzi. Natomiast Szanowni 

Państwo. O tych drogach, które są teraz omawiane i przez Pana Kieszka i przez Pana 

Burmistrza to już niejednokrotnie słyszeliśmy. Ja wiem, że Panowie się bardzo lubicie 

 i wielką miłością do siebie pałacie. Natomiast wydane zostały z gminy środki finansowe na 

geodetę, na kosztorysy i inne rzeczy. No to Szanowni Państwo. Mamy cztery krótkie odcinki 

dróg z jednej prostej idei. Wartość dofinansowania jest niska. O tych długich odcinkach,  

o których była mowa były sesje i komisje, na których była mowa, że przygotowujemy 

dokumentację, bo może się pojawią dofinansowania i projekty rządowe, że z dużym 

dofinansowaniem i małym wkładem własnym będzie można zrobić taką drogę. Z budżetu 

gminy drogi za 3 miliony Szanowni Państwo nie zrobimy. Oczywiście możemy zrobić, ale nie 

zrobimy wielu innych rzeczy, tak? Więc nie jest sztuką wydać pieniądze gminne bez 

dofinansowania, tylko sztuką jest trochę dołożyć z gminy i znaleźć dofinansowanie, które 

 w znacznym stopniu finansuje dane zadanie. I dlatego zostały wybrane krótkie odcinki i to 

jest idea. Musi Pan też Panie Edwardzie zrozumieć, że adekwatnie do źródła zewnętrznego 

finansowania jest inny algorytm wybierania pewnych odcinków Panie Edwardzie. No jak 

miałby Pan w domu pewien projekt, do którego Pan może (...) No i cieszę się, że się 

rozumiemy. [niesłyszalne], okej. No to cieszę się, że mamy to wyjaśnione. Cieszę się, że 

mamy to Szanowni Państwo wyjaśnione. Szanowni Państwo. Który odcinek? Proszę radnych 

o zgłaszanie się do dyskusji. Musimy coś wybrać, no, żeby można było złożyć ten wniosek. 

Dobrze. Pani Irena Świdno, dobrze.Pan Stanisław? Świdno, dobrze. 2 mamy związane na 

Świdno .I Pan Wiesław, Pan Adam. Dobrze. Pan Jan Marciniak Otalążka. Z normalnych 

względów, tak? Kolejny radny, Brzostowiec, okej. Czyli w Pączew tam bardziej, tak, Pączew. 

Pan Bogdan? Otalążka, okej. Pan Edward.  Dobrze. Pan Baran, Otalążka i na końcu Pan Piotr, 

Otalążka. To teraz tak. Ręka do góry kto jest za Otalążką? raz, dwa, trzy, cztery, pięć. Ręka 

do góry kto jest za Świdnem?Raz, dwa, trzy, cztery. No tak faktycznie, ale to powiem 

Państwu szczerze, że byłem za  Świdnem, ale w tym przypadku będzie 5 do 5 tak naprawdę. 

Więc ta osoba, która się wstrzyma, bo ja jestem za Świdnem. Więc ta osoba, która się 

wstrzymała, Pan Edward. Proszę zająć stanowisko czy Świdno, czy Otalążka? No zadecyduje 

Pan o tym, gdzie ma być robiona droga. Wreszcie ma Pan wpływ na to co będzie robione. 



Bezpośredni tak jak burmistrz codziennie. Panie Edwardzie, Panie Edwardzie decyzja. Jest 

pięć do pięciu. To jest jak Pan dojeżdża do Świdna, przed Świdnem w lewo, droga 

tłuczniowa. Jeszcze zanim Pan zacznie zjeżdżać w dół. [niesłyszalne], jeden radny podejmie 

decyzję i mamy rozwiązaną sytuację. [niesłyszalne], połączy to dwa asfalty ze sobą 

 w Świdnie. Nie chcę oczywiście sugerować Panu odpowiedzi. No to jest Pana niezależna, 

indywidualna, wolna decyzja. [niesłyszalne]. 

 

Radny Edward Kieszek: Niech będzie Świdno, będzie bardziej praktyczne. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski :  Dziękuję bardzo.  Szanowni Państwo. 

 W demokratycznych wyborach wybraliśmy drogę na Świdnie, ilością głosów 6 do 5, tak? 

Pomiędzy Otalążką, a Świdnem. Będziemy mieli kolejne środki finansowe, będziemy 

podejmowali kolejne decyzje Szanowni Państwo   

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę Państwa, Wysoka Rado. Jeszcze jest taka 

sytuacja. Tak jak mówię nie wiem jaki będzie budżet następnego roku, bo jest za dużo 

zagadek. My w tej chwili już nie realizujemy dróg na istniejących nawierzchniach 

asfaltowych. Więc jeżeli cokolwiek wam przychodzi do głowy, jakakolwiek droga. Przy 

czym z Funduszu Ochrony Gruntów rolnych nie można robić. Tu od razu do Pana Barana 

skieruję informacje na Izabelinie, bo nam wyrzucili wniosek kiedyś złożony dlatego, że to nie 

jest, nie jest to traktowane jako dojazd do pól. Bo ta, te środki mają wyraźnie w celu napisane 

dojazd do pól, ale realizuje się, no drogi wiejskie. Co? [niesłyszalne], ale mówię. No nie 

spełnia, nazywa się aleja. Złożyliśmy na którąś aleję, już nie pamiętam. Jest dokumentacja  

u Pana Wrzesińskiego, można zajrzeć. Także Izabelin jest wyłączony i musimy to 

ewentualnie robić ze swoich środków. Przy czym tam jest problem szerokości. Także jeżeli 

Państwo chcecie, żeby jeszcze jakaś droga weszła, bo łaskawie z ulicy Nowogrodzkiej 

przedłużyli mi kadencję do 30 kwietnia 2024 roku. To będzie jeszcze jeden budżet was czekał 

i żeby nie było znowu dyskusji, bo pod koniec 2023 roku ktoś powie o. Nie zrobił. Proszę 

znaleźć tą drogę, sprawdzimy szerokość i od razu odpowiemy. Tylko mówię do FOGR-u nie 

dłuższe raczej niż 500 m. Na gruntach oczywiście nie asfaltowych, tylko na gruntach 

rodzimych, z którymi oczywiście są problemy. No to trzeba po prostu zgłosić i tą drogę jak 

gdyby uwzględnić do, sprawdzimy szerokości, nie? Bo to jest podstawowa sprawa. 

 

   Radny Jerzy Marczak: Ja zgłaszałem w 19. roku tę drogę od sklepu do kapliczki. Pan 

Przewodniczący kazał mi robić dywanik. Pamiętam na drutach i już mi brakło, brakło mi tej 

nitki. Drut się wydarł już. Już nie mam na czym robić. Może pomyślicie, no nie mam na 

czym. Już w każdym bądź razie pomóżcie mi no. Albo mi dajcie drugie druty i wełnę to może 

uplotę coś, no. Bo, niestety. Bo prosiłem o tę drogę, to tak łatę się zrobi. Ona za 2, za tydzień, 

za 2, znów dziura jest. No, a ta druga to była budowana we własnym zakresie. Pan Burmistrz 

pamięta, prawda?  

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski :  Panie Jurku, ale Pan mówi od sklepu tam do torów 

czy od torów do drogi z Kozietuł na Błędów, na Bielany?  

 

Radny Jerzy Marczak:  Od sklepu od skrzyżowania do kapliczki. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski :  To tam mamy asfalt. 

 

Radny Jerzy Marczak: Tam jest asfalt właśnie, ale to miał być ten dywanik obiecany, no. 

 



Przewodniczący Grzegorz Michalski :  A to dywan to nie asfalt Panie Jurku. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Mam prośbę, żeby radni przejechali tą drogą. 

Proszę Państwa, no jeżeli na takich drogach będziemy kłaść nakładki, no to sorry. 

Nie jest zła, naprawdę. 

 

   Radny Jerzy Marczak: Nie jest zła, ale to jest tylko ja powtarzam, przypominam się, bo to 

było obiecane. Obiecanki cacanki, a głupiemu radość jak to mówią. Niestety. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Panie Jurku. Pamiętam jak mówiłem też, że wnioski, 

które Pan zgłasza to budżetów kilku rocznych gminy by zabrakło na Kozietuły. Natomiast 

technicznie jedyne co mogę powiedzieć tak jak podróżuję po gminie, że chciałbym mieć 

większość dróg nawet takich bardzo zniszczonych jak na przykład drogi powiatowe w stanie 

takim jak ta droga jest u Pana w Kozietułach od sklepu do torów, bo uważam, że tam nie ma 

opłakanego stanu tej drogi. Oczywiście jak byłyby pieniążki i środki finansowe i mielibyśmy 

tego za dużo, to dlaczego i takiej drogi nie poprawić, tak? Ale uwierzcie mi Państwo. Mamy 

też dużo takich odcinków, gdzie ten stan dróg jest opłakany. Jedzie się, jest łata na łacie. Tam 

drogi się psują. To nie ulega wątpliwości. Są ubytki. Uzupełniamy je w taki czy w inny 

sposób, ale jeżeli już ten stan techniczny drogi jest naprawdę, no karygodny, no to wtedy 

dążymy do jej naprawy, tak? No tutaj nie wiem czy to byłoby rozsądne wydatkowanie 

środków publicznych, gdybyśmy tam położyli nową nawierzchnię. 

 

   Radny Jerzy Marczak: No, ale w każdym bądź razie miejmy, jeżeli będą pieniążki, coś się 

znajdzie, że będę w tej kolejności, bo od początku kadencji ja zgłosiłem na samym początku. 

I miejmy to na uwadze. Dziękuję. 

 

9. Sprawy mieszkańców 

 

Nie zgłoszono. 

 

10. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski : Nie widzę. Szanowni Państwo, w takim razie dziękuję 

za udział w dzisiejszej sesji. 

 

 Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował               Sekretarz obrad  Przewodniczący obrad  

Grzegorz Frasoński             Adam Jagieliński     Grzegorz Michalski 


